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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 325 (MOF alm. del) stillet 3. januar 2024 efter ønske fra 

Carl Valentin (SF). 

Spørgsmål nr. 325 
”Hvor længe har regeringen været bekendt med, at der er et stort mørketal for import af PFAS? Vil 
ministeren fremsende et diagram, der viser PFAS-strømmen ind og ud af Danmark, og hvor meget der 
stammer fra råstoffer, produkter, deponi, forbrændingsanlæg, spildevandsbehandling og 
jordforurening?” 

 
 

Svar 

For så vidt angår spørgsmålet om mørketal henvises til besvarelsen af spørgsmål 324. 

Rådgivningsfirmaet COWI er i gang med en analyse af massestrømmen for PFAS i Danmark for 

Miljøministeriet. 

Formålet er at få et overblik over, hvor PFAS-stofferne anvendes, og hvordan de spredes i miljøet, dvs. 

stoffernes anvendelse og udslip til omgivelserne. 

Analysen gennemføres ud fra eksisterende kilder – og har altså ikke til formål at generere nye data, 

men at samle og skabe overblik over eksisterende viden. 

Analysen skal ligge færdig i første kvartal 2024.  
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